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COMISIÓN 8ª, PESCA E MARISQUEO

Rexeitamento da iniciativa

ı 25645 (11/PNC-002407)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e dous deputados/as máis
Sobre a demanda da Xunta de Galicia ao Goberno do Estado respecto da proposta da Comisión
Europea relativa á modificación da Directiva de tributación de enerxía e ao seu impacto no sector
pesqueiro 96457

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito 

Admisión a trámite e publicación

ı 26282 (11/PRE-007332)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Seco García, Martín
Sobre a valoración do Goberno galego da sentenza do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia pola
que se readmite unha traballadora da Consellería do Medio Rural 96462

ı 26293 (11/PRE-007333)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para facer os traballos de mantemento no tramo do Camiño
de Santiago ao seu paso por Sanguiñeda, no concello de Mos 96465

ı 26298 (11/PRE-007334)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da ampliación da Rede Natura 96467
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ı 26308 (11/PRE-007335)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a recuperación para o público do convento de Santa Clara, en Pontevedra 96469

ı 26311 (11/PRE-007336)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel e 2 máis
Sobre a posta en marcha do polígono industrial do Valadouro 96472

ı 26317 (11/PRE-007337)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a elaboración pola Xunta de Galicia de medidas en ciberseguridade para as pequenas e me-
dianas industrias e os pequenos concellos 96475

ı 26324 (11/PRE-007338)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o censo sanitario dos nenos e adultos que se atopan incluídos  nas mutuas aseguradoras 96478

ı 26342 (11/PRE-007339)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Lourenzo Sobral, Manuel Antonio
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para garantir a atención aos nenos con necesidade de apoio
educativo na escola de ensino infantil A Pastora, en Cambados 96480

ı 26375 (11/PRE-007340)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións do Servizo Galego de Saúde para dotar de recursos humanos e materiais a área
sanitaria da provincia de Lugo 96484

ı 26377 (11/PRE-007341)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis
Sobre a valoración da execución orzamentaria da Consellería de Medio Rural no ano 2020 e 2021

96486
ı 26410 (11/PRE-007342)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis
Sobre as medidas que está a implantar o Goberno galego para o control da praga de rata toupa na
montaña lucense e para paliar as perdas xeradas nas granxas 96489

ı 26435 (11/PRE-007343)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
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Sobre os criterios que segue a Deputación de Ourense para a repartición dos fondos públicos e as
medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para velar para que se distribúan con criterios obxec-
tivos, transparentes e democráticos 96492

ı 26438 (11/PRE-007344)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as liñas de transporte público do alumnado dalgunhas parroquias dos concello de Outes e
Muros 96495

ı 26439 (11/PRE-007345)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre o convenio asinado coa Asociación Galega de Orquestras e a Asociación de Empresas de Ver-
bena de Galicia para a realización de sete festivais de orquestras 96497

ı 26441 (11/PRE-007346)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a situación do Servizo de Otorrinolaringoloxía do Centro Hospitalario Universitario de Santiago

96499
ı 26451 (11/PRE-007347)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 5 máis
Sobre a corta indiscriminada de árbores realizada polo Concello de Ourense no río Barbaña 96501

ı 26456 (11/PRE-007348)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre a situación da asistencia sanitaria no distrito de Valdeorras 96504

ı 26534 (11/PRE-007349)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións do Goberno galego para mellorar a xestión de citas no Centro Hospitalario Uni-
versitario de Santiago 96509

1.4.5. Respostas a preguntas

Toma de coñecemento das respostas, remisión ás deputadas e aos deputados e publicación

ı 23440 - 3967 (11/PRE-000474)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas ao mantemento dunha xuntanza co Comité de
Empresa de Alu Ibérica da Coruña diante da denuncia polos traballadores do incumprimento pola
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empresa das condicións da venda da planta, a realización dalgunha análise ao respecto e a asunción
do compromiso de tomar accións xudiciais, se é o caso 96511

ı 26301 - 7913 (11/PRE-004102)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre os prazos que manexa o Goberno galego para a construción da nova depuradora de augas
residuais de Burela 96513

ı 21344 - 16052 (11/PRE-005033)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia durante o ano 2021 respecto do polígono in-
dustrial de Taboada, en Lugo 96515

ı 26300 - 16377 (11/PRE-005074)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o grao de cumprimento por parte do Goberno galego da lexislación en materia de
transparencia 96517

ı 21343 - 16625 (11/PRE-005098)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre os plans de recuperación de especies en perigo de extinción e o prazo establecido na Lei
42/2007 para a súa adopción 96519

ı 26396 - 21972 (11/PRE-006951)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a situación da industria do automóbil de Vigo ante a falta de abastecemento de semi-
condutores 96521

ı 26395 - 23520 (11/PRE-007083)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Francisco Rivera, Juan Carlos e 2 máis
Sobre as medidas concretas que vai adoptar o Goberno galego para corrixir as desigualdades de
rendas e oportunidades existentes en Galicia, nomeadamente nas comarcas que están en risco
demográfico 96523

ı 26383 - 24424 (11/PRE-007155)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o criterio da Xunta de Galicia respecto da conveniencia da revisión ou da anulación das pró-
rrogas e dos convenios asinados polo Ministerio de Fomento e a concesionaria da autoestrada
AP-9 en 2011 e 2018 96526
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ı 26382 - 24760 (11/PRE-007174)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para impulsar unha nova reforma da Lei do sector eólico baixo
o amparo da tramitación exprés da Lei de medidas fiscais e administrativas dos orzamentos para
o ano 2022 96529

ı 26381 - 24883 (11/PRE-007187)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e Bará Torres, Xosé Luís
Sobre a valoración da Xunta de Galicia da actividade mineira en San Fins, en Lousame, e do cum-
primento por parte das instalacións de toda a normativa vixente que lle atinxe 96531

ı 26380 - 24896 (11/PRE-007189)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o grao de cumprimento da Lei 9/2019, de garantía do abastecemento nos episodios de seca
e nas situacións de risco sanitario 96533

ı 26385 - 24970 (11/PRE-007196)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis
Sobre o estado en que se atopan os traballos de elaboración do decreto que creará o Rexistro de
Familias Monomarentais e Monoparentais de Galicia 96536

ı 26384 - 25102 (11/PRE-007211)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a política da Xunta de Galicia en relación coas familias monoparentais 96539

ı 26379 - 25220 (11/PRE-007227)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da protección da serra da Groba, o monte O Gali-
ñeiro e o monte Aloia diante da tramitación da autorización de parques eólicos 96542
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1. Procedementos parlamentarios

1.3. Procedementos de control e impulso
1.3.6. Proposicións non de lei
1.3.6.2. Proposicións non de lei en Comisión
1.3.6.2.4. Proposicións tramitadas

COMISIÓN 8ª, PESCA E MARISQUEO

A Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo, na súa sesión do 30 de decembro de 2021, adoptou os seguintes
acordos:

Rexeitamento da iniciativa

- 25645 (11/PNC-002407)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e dous deputados/as máis
Sobre a demanda da Xunta de Galicia ao Goberno do Estado respecto da proposta da Comisión
Europea relativa á modificación da Directiva de tributación de enerxía e ao seu impacto no sector
pesqueiro
BOPG nº 239, do 10.12.2021

Sométese a votación e resulta rexeitada por 5 votos a favor, 7 votos en contra e 0 abstencións.

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2021
María Montserrat Prado Cores
Vicepresidenta 2ª

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 30 de decembro de 2021, adoptou os seguintes acordos:

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito 

Admisión a trámite e publicación

- 26282 (11/PRE-007332)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Seco García, Martín
Sobre a valoración do Goberno galego da sentenza do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia pola
que se readmite unha traballadora da Consellería do Medio Rural
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- 26293 (11/PRE-007333)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para facer os traballos de mantemento no tramo do Camiño
de Santiago ao seu paso por Sanguiñeda, no concello de Mos

- 26298 (11/PRE-007334)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da ampliación da Rede Natura

- 26308 (11/PRE-007335)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a recuperación para o público do convento de Santa Clara, en Pontevedra

- 26311 (11/PRE-007336)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Castro García, Daniel e 2 máis
Sobre a posta en marcha do polígono industrial do Valadouro

- 26317 (11/PRE-007337)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 2 máis
Sobre a elaboración pola Xunta de Galicia de medidas en ciberseguridade para as pequenas e me-
dianas industrias e os pequenos concellos

- 26324 (11/PRE-007338)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre o censo sanitario dos nenos e adultos que se atopan incluídos  nas mutuas aseguradoras

- 26342 (11/PRE-007339)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e Lourenzo Sobral, Manuel Antonio
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para garantir a atención aos nenos con necesidade de apoio
educativo na escola de ensino infantil A Pastora, en Cambados

- 26375 (11/PRE-007340)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións do Servizo Galego de Saúde para dotar de recursos humanos e materiais a área
sanitaria da provincia de Lugo

- 26377 (11/PRE-007341)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis
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Sobre a valoración da execución orzamentaria da Consellería de Medio Rural no ano 2020 e 2021

- 26410 (11/PRE-007342)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis
Sobre as medidas que está a implantar o Goberno galego para o control da praga de rata toupa na
montaña lucense e para paliar as perdas xeradas nas granxas

- 26435 (11/PRE-007343)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre os criterios que segue a Deputación de Ourense para a repartición dos fondos públicos e as
medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para velar para que se distribúan con criterios obxec-
tivos, transparentes e democráticos

- 26438 (11/PRE-007344)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre as liñas de transporte público do alumnado dalgunhas parroquias dos concello de Outes e Muros

- 26439 (11/PRE-007345)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre o convenio asinado coa Asociación Galega de Orquestras e a Asociación de Empresas de Ver-
bena de Galicia para a realización de sete festivais de orquestras

- 26441 (11/PRE-007346)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a situación do Servizo de Otorrinolaringoloxía do Centro Hospitalario Universitario de Santiago

- 26451 (11/PRE-007347)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 5 máis
Sobre a corta indiscriminada de árbores realizada polo Concello de Ourense no río Barbaña

- 26456 (11/PRE-007348)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre a situación da asistencia sanitaria no distrito de Valdeorras

- 26534 (11/PRE-007349)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións do Goberno galego para mellorar a xestión de citas no Centro Hospitalario Uni-
versitario de Santiago
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1.4.5. Respostas a preguntas

Toma de coñecemento das respostas, remisión ás deputadas e aos deputados e publicación

- 23440 - 3967 (11/PRE-000474)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas ao mantemento dunha xuntanza co Comité de
Empresa de Alu Ibérica da Coruña diante da denuncia polos traballadores do incumprimento pola
empresa das condicións da venda da planta, a realización dalgunha análise ao respecto e a asunción
do compromiso de tomar accións xudiciais, se é o caso

- 26301 - 7913 (11/PRE-004102)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre os prazos que manexa o Goberno galego para a construción da nova depuradora de augas
residuais de Burela

- 21344 - 16052 (11/PRE-005033)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia durante o ano 2021 respecto do polígono in-
dustrial de Taboada, en Lugo

- 26300 - 16377 (11/PRE-005074)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre o grao de cumprimento por parte do Goberno galego da lexislación en materia de transparencia

- 21343 - 16625 (11/PRE-005098)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Arangüena Fernández, Pablo e Castro Rey, Paloma
Sobre os plans de recuperación de especies en perigo de extinción e o prazo establecido na Lei
42/2007 para a súa adopción

- 26396 - 21972 (11/PRE-006951)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a situación da industria do automóbil de Vigo ante a falta de abastecemento de semicondutores

- 26395 - 23520 (11/PRE-007083)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Francisco Rivera, Juan Carlos e 2 máis
Sobre as medidas concretas que vai adoptar o Goberno galego para corrixir as desigualdades de
rendas e oportunidades existentes en Galicia, nomeadamente nas comarcas que están en risco
demográfico
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- 26383 - 24424 (11/PRE-007155)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o criterio da Xunta de Galicia respecto da conveniencia da revisión ou da anulación das pró-
rrogas e dos convenios asinados polo Ministerio de Fomento e a concesionaria da autoestrada
AP-9 en 2011 e 2018

- 26382 - 24760 (11/PRE-007174)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para impulsar unha nova reforma da Lei do sector eólico baixo
o amparo da tramitación exprés da Lei de medidas fiscais e administrativas dos orzamentos para
o ano 2022

- 26381 - 24883 (11/PRE-007187)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e Bará Torres, Xosé Luís
Sobre a valoración da Xunta de Galicia da actividade mineira en San Fins, en Lousame, e do cum-
primento por parte das instalacións de toda a normativa vixente que lle atinxe

- 26380 - 24896 (11/PRE-007189)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o grao de cumprimento da Lei 9/2019, de garantía do abastecemento nos episodios de seca
e nas situacións de risco sanitario

- 26385 - 24970 (11/PRE-007196)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis
Sobre o estado en que se atopan os traballos de elaboración do decreto que creará o Rexistro de
Familias Monomarentais e Monoparentais de Galicia

- 26384 - 25102 (11/PRE-007211)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis
Sobre a política da Xunta de Galicia en relación coas familias monoparentais

- 26379 - 25220 (11/PRE-007227)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da protección da serra da Groba, o monte O Gali-
ñeiro e o monte Aloia diante da tramitación da autorización de parques eólicos

Santiago de Compostela, 30 de decembro de 2021
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º

XI lexislatura. Número 251. 4 de xaneiro de 2022 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA
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Á Mesa do Parlamento 

 

Carmen Rodríguez Dacosta e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Segundo o publicado nos medios de comunicación O Tribunal Superior de 

Xustiza de Galicia fixo pública unha sentenza emitida o pasado setembro na que 

condena á Consellería de Medio Rural a readmitir e indemnizar por danos morais 

a unha traballadora á que despediu como represalia por reclamar os seus dereitos 

laborais ante a xustiza.  

 

A empregada reclamara ante a Jurisdicción Social o dereito a ser considerada 

traballadora indefinida a tempo completo e a Xunta de Galicia posteriormente 

despediuna como se fose traballadora temporal.  

 

A sentenza que agora obriga á Xunta de Galicia a readmitila e indemnizala sinala 

de forma textual que “o dano moral se lle produciu de forma real e efectiva á 

demandante, vulnerando a declaración xudicial previa, que a consideraba como 

unha traballadora indefinida a tempo completo, e iso deparoulle unha situación de 

desemprego non querida, e tras un despedimento ilegal”. 

 

Esta é unha das sucesivas sentenzas que vén recibindo a Xunta de Galicia por 

represalias contra persoal que reclama os seus dereitos e sobre o seu xeito de 

xestionar o persoal público, en particular por vulnerar a garantía de indemnidade, 

que prohibe as represalias contra os traballadores por reclamar os seus dereitos. 

 

 

Nunha primeira sentenza un Xulgado do Social considerou que o despedimento 

nin era correcto, como defendía a Xunta de Galicia, nin era nulo, como 

argumentaba a traballadora, senón improcedente, polo que condenou á Xunta de 

Galicia a indemnizar á traballadora pola súa antigüidade como corresponde a todo 

despedimento improcedente. 
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A demandante e a Consellería de Medio Rural presentaron recurso ante o 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia que resolve considerando non só nulo o 

despedimento senón tamén que se produciu como represalia polo proceso 

xudicial previo co que a traballadora lograra ser considerada indefinida e non 

temporal.  

 

O Tribunal Superior salienta “a proximidade entre a data da demanda e posterior 

sentenza e a da comunicación de despido”, ao que “hai que engadir que a 

sentenza declara a relación laboral indefinida e a tempo completo, polo que non 

cabía a súa extinción como se dun contrato laboral se tratase . 

 

Así mesmo o TSXG remarca a existencia dun indicio fundado de vulneración do 

dereito á tutela xudicial efectiva, na vertente de garantía de indemnidade, en 

referencia á figura que impide ao empregador tomar represalias contra un 

empregado que reclama dereitos laborais. 

 

Por outra banda o TSXG non só obriga á Xunta de Galicia a readmitir á 

traballadora ao seu posto de traballo nas mesmas condicións que existían con 

anterioridade ao despedimento senón tamén a indemnizala por danos morais e 

pagar os custos do seu avogado.   

 

Polo exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego de que o TSXG condene á 

Consellería de Medio Rural a readmitir e indemnizar por danos morais a 

unha traballadora á que despediu como represalia por reclamar os seus 

dereitos laborais ante a xustiza? 

2. Cantas sentencias recibiu a Consellería de Medio Rural nos últimos catro  

anos no mesmo senso? 

3. En cantas sentencias emitidas polo TSXG foi condenada a Xunta de 

Galicia por despedimentos nulos e improcedentes nos últimos catro anos 

con distribución por consellerías? 
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4. Que cantidades económicas abonou o Goberno galego, en indemnizacións 

a traballadores e en costes de letrados, derivados deste tipo de 

reclamacións, nos  últimos catro anos, distribuídos por consellerías? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 16 de decembro do 2021 

Asdo.: Carmen Rodríguez Dacosta 

   Martín Seco García 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 17/12/2021 09:56:33 

 
Martín Seco García  na data 17/12/2021 09:56:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Leticia Gallego Sanromán e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

O Plan Director do Camiño de Santiago 2015-2021 recollía entre outras 

actuacións o mantemento viario, sinalización e seguridade viaria no Camiño de 

Santiago, a súa accesible, a dinamización dos diferentes camiños, etc, estas 

accións específicas volven a estar no Plan Estratéxico do Xacobeo 2021. 

A maiores, temos que ter en conta que nos orzamentos para 2022 están 

consignados 41.605.394 para o Plan de Reformulación do Xacobeo, 7.642.394 

euros para a mellora de albergues e do Camiño de Santiago e 6 millóns para a 

Sociedade Anónima de Xestión do Plan Xacobeo. 

O ano 2022 como ano Xacobeo, se a situación pandémica actual mellora, 

espérase que a nosa Comunidade Autónoma reciba gran afluencia de visitantes. 

A Xunta de Galicia debería mellorar os percorridos do Camiño de Santiago en 

diversos tramos da nosa comunidade autónoma porque é imprescindible ante as 

visitas dos peregrinos e das peregrinas do Camiño de Santiago, porque estaba 

recollido no Plan Director do Camiño de Santiago 2015-2021 e no Plan 

Estratéxico do Xacobeo 2021 e porque están consignados máis de 7 millóns nos 

orzamentos do ano que ven. 

Por iso, desde o Grupo Parlamentario Socialista solicitamos que se faga desde a 

Administración autonómica un traballo de mantemento continuo dos tramos por 

onde pasa o Camiño de Santiago en mal estado. 

 A Xunta de Galicia é quen ten  que facer o mantemento dos tramos do Camiño 

de Santiago sempre, pero aínda máis en ano Xacobeo. É urxente que se leven a 

cabo estas accións o antes posible por parte do Goberno autonómico. 
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita: 

Vai a Xunta de Galicia a facer traballos de mantemento, ante o seu mal estado no 

tramo do Camiño de Santiago o seu paso por Sanguiñeda no Concello de Mos? 

 

   Pazo do Parlamento, 17 de decembro do 2021 

   Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

     Martín Seco García 

   Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 20/12/2021 09:58:36 

 

Martín Seco García  na data 20/12/2021 09:58:43 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-w

TT
H

Y
7x

jD
-0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

96466

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-e

K
N

D
0E

t9
v-

4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-wTTHY7xjD-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-eKND0Et9v-4


 

 

 

 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A Comisión 2ª do Parlamento de Galicia, a instancia e como resultado dunha 

proposición non de lei presentada polo grupo socialista con número de rexistro 

15584, acordou na súa sesión de 18 de maio de 2021 instar á Xunta de Galicia “a 

rematar os traballos para a ampliación e revisión da Rede Natura  2000, así como 

avanzar na aprobación dos diferentes plans de xestión no prazo máis breve 

posible”.  

 

Nótese que, pola colocación das comas, o “prazo máis breve posible” que 

menciona a resolución da comisión segunda refírese aos instrumentos de xestión, 

non á ampliación da rede natura, polo que o acordo do Parlamento non contempla 

ningún tipo de dilación temporal para a ampliación, senón que insta a rematar sen 

máis. E nótese tamén que rematar eses traballos non implica rematalos sen máis, 

senón que implica, obviamente, proceder á ampliación. 

 

Nove meses despois, non hai ningunha noticia nin indicio de que ese acordo se 

vaia cumprir, a pesar de que a Xunta xa anunciara a ampliación –que deixara 

ultimada o Goberno de Emilio Pérez Touriño- no ano 2011, quedando paralizada 

por razóns descoñecidas pero por todos sospeitadas durante unha década, a pesar 

de que nun anuncio no DOG de xaneiro de 2012, a propia Xunta recoñecía que a 

ampliación era “urxente”.  

 

Hai que ter en conta que Galicia ten a Rede Natura máis pequena entre as 17 

CC.AA, con menos do 12 % da súa superficie protexida sobre o papel fronte ao 

20 % da seguinte comunidade, que é o País Vasco, e ao 27 % de media estatal. 

Hai que ter en conta tamén que polo que sabemos da proxectada ampliación, 

aínda de se levar a cabo, estariamos moi lonxe da media estatal e seguiriamos á 

cola das CC.AA, é dicir, non se trata dunha ampliación en modo algún 

ambiciosa.   

 

Por outra banda, a rede natura galega, ademais de ter, segundo a organización 

ecoloxista WWF, o peor plan director entre as comunidades autónomas do 

Estado, carece de mecanismos para compensar as restricións de uso da 

propiedade que se podan establecer, na práctica moi poucas na actualidade pero 
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que poden ser máis no futuro se se adopta un verdadeiro plan director, ademais 

de que sería recomendable dinamizar os recursos e o patrimonio natural e 

ambiental dos territorios que sexan xa ou sexan declarados no futuro Rede 

Natura, polo que sería recomendable crear un fondo de compensación a tal 

efecto.  

 

Ese fondo podería nutrirse de recursos europeos, estatais, autonómicos ou 

incluso, no seu caso, procedentes de empresas que queiran voluntariamente 

contribuír dentro da súa responsabilidade social corporativa.  

 

Por iso, o deputado e a deputada que asinan, solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1ª) Cando vai o Goberno galego a cumprir o acordo da Comisión 2ª do 18 de 

maio que o obriga a rematar os traballos para a ampliación da Rede Natura e, en 

consecuencia, a proceder a dita ampliación? 

 

2ª) Que porcentaxe do noso territorio quedaría incluído na Rede Natura galega 

cando se leve a cabo a ampliación? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de decembro de 2021 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 20/12/2021 11:01:02 

 

Paloma Castro Rey  na data 20/12/2021 11:01:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Noa Díaz Varela e Luís Manuel Álvarez Martínez, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

O Convento de Santa Clara en Pontevedra, data do século XIII, foi un convento 

de clausura pertencente á orde das monxas clarisas. 

O pasado 1 de decembro de 2021 foi cedido ao Concello de Pontevedra pasando 

tras 750 anos  a ser un ben público, patrimonio de todos os pontevedreses e 

pontevedresas. 

Este ben inmoble foi adquirido polo Concello de Pontevedra nunha compra-

venta, cifrada en 3,2 millóns de euros. 

De espectaculares dimensións case 5.500 metros cadrados edificados e máis de 

dez mil metros cadrados de zonas verdes, cun espectacular bosque de castaños e 

innumerables árbores froiteiros e vides, constitúe un oasis en pleno centro da 

cidade.  

O pasado martes 14 de decembro o Concello e a Deputación de Pontevedra, 

acordaron coa firma dun protocolo a futura cesión de Santa Clara ao Museo de 

Pontevedra, condicionada á adaptación desta instalación ás necesidades da 

institución cultural.  

A primeira opción de uso deste ben é museístico, xa que Pontevedra conta cunha 

gran riqueza patrimonial enorme, que neste momento está almacenada por falta 

de espazo para poder expoñela ao público, para isto encargaranse estudos 

arqueolóxicos, arquitectónicos e de conservación con fin de determinar o estado 

no que este se atopa. 

Na primeira visita oficial o vicepresidente da Xunta evitou confirmar o apoio 

financeiro  da Administración autonómica para a rehabilitación deste ben. 
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Dende o Grupo Parlamentario Socialista entendemos que o goberno da Xunta de 

Galicia ten que comprometer a súa colaboración económica  para que esta xoia 

patrimonial poida ter ese uso cultural tan importante tanto para Pontevedra como 

para Galicia. 

O goberno da Xunta ten que investir na rehabilitación de Santa Clara aportando 

polo menos o 50 % do custo da mesma, como está a facer noutros lugares de 

características similares. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

1. Entende o goberno da Xunta de Galicia como positivo a recuperación para 

o público do convento de Santa Clara en Pontevedra? 

2. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia comprometerse coa firma dun 

protocolo co Concello e a Deputación de Pontevedra a asumir nun 50 % o 

investimento na rehabilitación do Convento de Santa Clara, polo interese 

cultural e turístico deste ben? 

3. Como valora o goberno da Xunta de Galicia o valor turístico deste ben? 

 

  Pazo do Parlamento, 20 de decembro do 2021 

 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Noa Díaz Varela 

    Luís Manuel Álvarez Martínez 

  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 20/12/2021 11:42:54 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/12/2021 11:43:04 
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Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 20/12/2021 11:43:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Castro García, Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a execución e desenvolvemento do polígono industrial do 

Valadouro. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nun contexto de crise industrial como está a vivir a Mariña, son necesarias 

políticas que estimulen a chegada e o asentamento de empresas na comarca. Para isto, 

entre outras moitas cousas, é vital aumentar o solo industrial dos concellos da Mariña, é 

un deses exemplos é o do concello do Valadouro. 

O Valadouro leva reclamando a construción dun polígono industrial no seu 

concello desde hai xa moito tempo. Esta foi a razón de que hai xa máis de 15 anos, no 

2006, e desde o goberno da Xunta, o Bloque Nacionalista Galego que tiña a 

responsabilidade da Consellería de Vivenda e Solo, levase a cabo un importante traballo 

redactando proxectos, axilizando trámites e facendo reunións desde a Consellería con 

alcaldes, empresarios e grupos políticos da contorna, todo isto entre os anos 2006 e 

2009. 

Pola contra, unha vez chegado o Partido Popular ao goberno o proxecto 

paralízase sen ofrecer alternativas viables até chegar ao día de hoxe, no que pasados 

moitos anos o concello do Valadouro e os concellos próximos seguen sen albiscar a 
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chegada dun polígono industrial que dinamizaría dun xeito decisivo a economía local e 

comarcal. 

Alén disto, a situación faise canto menos máis incomprensible ao saberse que o 

concello dispón da totalidade dos terreos necesarios para que se acometa esta obra, 

levando a que tanto os grupos políticos, como as e os empresarios e as xentes da vila 

non entendan como ese proxecto siga totalmente parado. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Está disposta a Xunta de Galiza a comezar a desenvolver o polígono industrial 

do Valadouro? 

. Cales son as razóns que explican a parálise da Xunta de Galiza no que ten a ver 

con este polígono industrial? 

. Cales son os argumentos da Xunta de Galiza para que a finais de 2021 o 

concello do Valadouro non dispoña aínda dun polígono industrial? 

 

Santiago de Compostela, 20 de decembro de 2021 

 

Asdo.: Daniel Castro García 

Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 20/12/2021 12:12:03 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 20/12/2021 12:12:07 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 20/12/2021 12:12:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Leticia Gallego Sanromán, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 
 

O mundo está en plena transformación dixital, como resultado da aparición e 

implantación dun amplo conxunto de tecnoloxías que están provocando e 

provocarán grandes cambios na actividade produtiva da maioría dos sectores 

económicos, contribuíndo a reforzar a súa competitividade e potenciar o 

desenvolvemento e á súa vez, este mundo dixital  fai que as estafas tradicionais 

volvéranse en estafas dixitais, en ciberdelincuencia. 

As taxas de ciberdelincuencia disparáronse ata o 71 % no que vai de ano en 

Galicia, onde as Pemes son as grandes expostas á desprotección, ó igual que os 

pequenos concellos que non teñen capacidade para xestionar axeitadamente a 

ciberseguridade. 

As persoas expertas sitúan entre "as características diferenciais de Galicia o 

elevado volume de pemes, para as que hai que externalizar as necesidades de 

ciberseguridade. O sector pesqueiro e agrogandeiro tamén presentan 

características diferentes en ciberseguridade.” 

Estes expertos e expertas, tamén avisan “dun perfil profesional en 

ciberseguridade que será deficitario en Galicia, mentres os mozos e mozas que 

agora cursan Secundaria non se incorporen ao mundo laboral -aínda queda unha 

década-. Necesítase persoal técnico, non necesariamente cunha titulación 

específica senón que teña incorporado a materia de ciberseguridade na súa 

formación. Formar a gran parte das persoas traballadoras e da sociedade en 

ciberseguridade é un reto.” 

Os ciberataques, que están en aumento, operan a nivel mundial e con certa 

impunidade. Os expertos na materia declaran: “Parte do risco é o foco que a 

ciberdelincuencia puxo nos problemas de subministros pola interconexión das 

empresas. Así que un ataque podería acabar afectando en ‘cascada’ a todos 

aqueles que están relacionados con el e ás persoas usuarias.” 
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Entre os principais retos na ciberseguridade está chegar ao tecido empresarial das 

pemes, que están totalmente desprotexidas, e cubrir a falta de profesionais e 

técnicos con experiencia que padece actualmente este sector. 

O Goberno galego presentou o pasado mes de febreiro a Estratexia Galicia 

Dixital 2030 que se fixa como reto estender as redes de internet de 100 megas á 

totalidade da poboación galega, apostar por unha Administración intelixente de 

maneira que en 2025 o 70 % das empresas e o 85 % da cidadanía teñan relación 

coa Xunta de Galicia a través de canles telemáticos e a ciberseguridade é outro 

reto desta nova estratexia. 

Amtega terá que poñer en marcha medidas ante a desprotección das pemes e dos 

pequenos concellos ante a ciberdelicuencia, así como a falta de profesionais en 

ciberseguridade. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

1. Ten pensado a Xunta de Galicia elaborar medidas en ciberseguridade para 

as pemes galegas ante a súa desprotección fronte a ciberdelicuencia? 

2. Vai o Goberno galego a elaborar medidas en ciberseguridade para os 

pequenos concellos ante a súa desprotección fronte a ciberdelicuencia? 

3. O Executivo autonómico vai a elaborar un plan de formación contando co 

tecido empresarial e coas universidades e sensibilizar en Secundaria sobre 

as saídas laborais en ciberseguridade? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de decembro do 2021 

Asdo.: Leticia Gallego Sanromán 

   Paloma Castro Rey 

   Pablo Arangüena Fernández 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 20/12/2021 12:21:33 

 
Paloma Castro Rey  na data 20/12/2021 12:21:39 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 20/12/2021 12:21:47 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

O proceso de vacinación de persoas adultas, un éxito colectivo e compartido por 

todas as administracións e a cidadanía que ubica a España como un estado 

referente no mundo polo seu programa nacional de vacinación, amosou unha 

enorme eficacia. A pesares disto, algúns dos procedementos evidenciaron aínda a 

posibilidade de mellorar o procedemento, para evitar os mesmos problemas en 

situacións futuras. 

 

Un destes casos foi a das e dos profesionais asegurados a través das mutuas, que 

foron citados en tempos e formas desordenados respecto da poboación xeral, pola 

lentitude á hora de xestionar os datos dende a Dirección da Consellería de 

Sanidade, que demorou en exceso a súa solicitude de datos ás propias mutuas e 

que utilizou o seu propio censo e non o censo poboacional para a vacinación. Este 

problema tamén xerou a incapacidade para citar a este sector poboacional para os 

cribados nos que puideran ser incluídos. 

 

Esta situación, resolta no seu momento pero que provocou numerosas queixas e 

demoras para ser atendidos, debería ter sido resolta para futuras ocasións. Os 

asegurados das mutuas suponse que xa están incorporados ao censo sanitario en 

posesión da Consellería de Sanidade, polo que non debera de darse a mesma 

situación no proceso da dose de reforzo ou futuras vacinas que requiran unha 

loxística semellante. 

 

No caso da vacinación de nenos e nenas que se está a producir agora, non en 

tanto, poden comezar a aparecer os casos de rapaces que, ao estar inscritos a 

través dos seguros dos pais e nais nas mutuas, atópense no mesmo caso. De ser 

así volveríamos a atopar un certo desorde na vacinación que podería ter sido 

previsto. 
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Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Ten a Consellería de Sanidade o censo de nenos e nenas que están incluídos 

cos seus pais e nais nas mutuas aseguradoras para poder incluílos no 

mesmo tempo e forma que aos demais no procedemento de vacinación? 

 

2. Ten a Consellería de Sanidade xa o seu censo sanitario actualizado coa 

inclusión dos adultos das mutuas para evitar posibles problemas 

semellantes aos ocorridos durante o proceso de vacinación ordinario contra 

a COVID? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de decembro do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 20/12/2021 13:27:53 

 
Marina Ortega Otero  na data 20/12/2021 13:28:00 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores e Manuel Lourenzo Sobral, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre 

ás  medidas a tomar para garantir a atención @s nen@s con necesidade de apoio 

educativo na Escola de Ensino Infantil A Pastora en Cambados. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Na Escola de Ensino Infantil (EII) A Pastora no concello de Cambados neste 

curso escolar 2020-2021 hai escolarizados dous nenos con necesidades de apoio e 

coidado en  diferente grado, e situados en diferentes aulas, necesidades establecidas 

polo equipo de orientación. 

A comunidade educativa do centro  leva meses reclamándolle á Xunta de Galiza 

que cubra  unha praza de coidadora  para atender as necesidades de apoio destas dúas 

crianzas que están matriculadas no centro. 

Tras meses agardando unha resposta, por parte da Consellaría trasládalles a 

proposta de que a coidadora que presta atención no CEIP A. Magariños, no mesmo 

concello, comparta xornada laboral co EII A Pastora. Atender ás necesidades d@s 

nen@s deste último centro de 12 a 13.30 horas e o resto da xornada no  A. Magariños. 

É evidente que esta alternativa non satisfai a ninguén, xa que O CEIP A. 

Magariños verá recortada a asistencia que viñan tendo @s seus nen@s, o tempo que a 

profesional poderá adicar a EII A Pastora será insuficiente. Ao tempo que é unha 
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irresponsabilidade a mobilidade da profesional entre os dous centros  no medio dunha 

pandemia por razóns de protección e seguridade. 

Estes nenos teñen necesidade de apoio na alimentación, hixiene e 

acompañamento, e ese  apoio pode precisarse en calquera momento, non é posíbel 

acoutar á atención a un horario concreto. 

A falta de profesionais de apoio educativo pon en evidencia a existencia dun 

déficit evidente para garantir tanto a axeitada atención para @s nen@s con necesidade 

de apoio como para que esta atención non afecte ao resto do alumnado. 

A Lei Orgánica  de Educación establece que as administracións educativas 

disporán os medios necesarios para que todo o alumnado alcance o máximo 

desenvolvemento persoal, intelectual, social e emocional, asegurando os recursos 

necesarios para que o alumnado que requira unha atención educativa diferente á 

ordinaria poida acadar o máximo desenvolvemento posible das súas capacidades, así 

como os obxectivos establecidos con carácter xeral para todas as alumnas e alumnos. 

Igualmente, disponse que as administracións educativas establecerán os procedementos 

tendo como principios a normalización e a inclusión, e que, para facer efectivo o 

principio de igualdade no dereito á educación, desenvolverán accións de carácter 

compensatorio en relación coas persoas, grupos e ámbitos territoriais que se encontren 

en situacións desfavorables, tratando de evitar as desigualdades derivadas de factores 

sociais, económicos, culturais... 

Os déficits existentes na EEI A Pastora mostra que se está  lonxe dunha correcta 

atención á diversidade que por dereito lle corresponde aos  alumnos e alumnas. A 

Consellería de educación non está poñendo nin os medios, nin os recursos, nin os 

procedementos necesarios para facer efectivo o principio de igualdade e normalizar o 

principio de inclusión, non se está a respectar o Dereito á Educación Inclusiva, xa que 
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sen os recursos e dotacións necesarias de profesionais de apoio que faciliten a 

aprendizaxe e a superación das dificultades que a diversidade trae consigo non é 

posíbel. 

 

É unha evidencia que estamos diante dunha decisión tomada en base a criterios 

económicos e non pedagóxicos, que non ten xustificación, e por todo isto formúlanse as 

seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Vai tomar medidas a Xunta de Galiza para garantir  o dereito a unha educación 

inclusiva d@s  nen@s con necesidade de apoio no EEI A Pastora no concello de 

Cambados, dotando a este centro dun/dunha coidador@ a tempo completo? 

. Coida que está garantindo unha correcta escolarización aos nen@s con 

necesidade de apoio na EII A Pastora e no CEIP A. Magariños ofertando como 

alternativa unha atención a tempo parcial? 

. Como vai garantir o apoio a estes nen@s na alimentación, hixiene e 

acompañamento, que pode precisarse en calquera momento, cunha atención reducida a 

unha horas? 

. Considera  xustificábel que criterios puramente económicos condicionen unha 

decisión que tiña que ser pedagóxica? 

 

Santiago de Compostela, 21 de decembro de 2021 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 
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Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/12/2021 12:24:48 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 21/12/2021 12:24:51 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Álvarez Martínez e Julio Torrado Quintela, deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta escrita. 

 

O problema das esperas e demoras para consultas, probas diagnósticas, recepción de 

resultados ou cirurxía supón un dos graves problemas do sistema que empeora a 

calidade da atención, minora as posibilidades de solucionar problemas asistenciais e 

distancia a percepción da cidadanía sobre a eficiencia do sistema. Así se evidencia nas 

valoracións das persoas usuarias, como se amosa no barómetro sanitario que publica o 

CIS, onde se vén sinalando que o sistema galego está avaliado como o terceiro peor de 

todas as CC.AA de España, segundo a cidadanía que o utiliza. Un dos elementos peor 

valorados está nas listas de espera. 

 

A pesares desta cuestión, existe un triunfalismo comunicativo dende a xestión da Xunta 

de Galicia, especificamente na Consellería de Sanidade, sobre a cuestións das esperas. 

Non entanto, as continuas informacións que por diversas vías se coñecen día tras día 

evidencian que esta actitude contrasta coa realidade de numerosos casos que se coñecen 

de maneira continuada sobre citas programadas con retrasos inexplicables e inasumibles 

para todo criterio clínico.  

 

A pandemia provocada pola covid provocou un innegable reorden no sistema, e a 

reprogramación de todo o sistema para centrarse no grave problema xurdido, pero a 

realidade é que a día de hoxe o Sergas non está sendo reorientado para optimizar o 

potencial de todos os profesionais que o compoñen, existindo unha lentitude na xestión 

que provoca que non se recupere a actividade na súa plenitude e que non se resolva o 

problema acumulado. A negativa do Goberno de Galicia a realizar un esforzo de 

contratación e de dotación de recursos materiais para reforzar o sistema público provoca 

o agravamento dalgúns males previamente existente. 

 

Un caso coñecido recentemente serve como exemplo en Lugo, onde unha paciente con 

fortes dolores e problemas intestinais foi citada para xuño, dende este decembro, a 

pesares de estar tendo que ser constantemente atendida vía ordinaria e urxencias polos 

problemas aparecidos. Como este caso, sucédense novas en prensa, reclamacións de 

pacientes e notificacións que chegan aos representantes de traballadores e organizacións 

sociais e políticas que alertan da necesidade de reforzar os recursos humanos no Sergas 

para evitar estas esperas demoradas. 
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Por iso, os deputados que asinan, solicitan en resposta escrita contestación ás seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Como valora o Sergas a existencia de demoras de máis de 6 meses para casos de 

graves padecementos como o citado sucedido en Lugo coñecido a través dos medios de 

comunicación? 

 

2ª) Ten previsto o Sergas algún plan extraordinario de dotación de recursos humanos e 

materiais para a área sanitaria da provincia de Lugo que permita afrontar unha 

axilización dos procesos programados que acumulan esperas inasumibles? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de decembro de 2021 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/12/2021 18:16:18 

 

Julio Torrado Quintela  na data 21/12/2021 18:16:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, María González Albert e Xosé Luis Rivas Cruz, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No debate dos orzamentos puidemos ter os datos oportunos en relación coa 

execución orzamentaria en xeral, e da Consellaría de Medio Rural en particular. Con 

esta información podemos observar que esta é unha das consellarías que menos 

orzamento executa de modo habitual, e polo tanto non pode atender as necesidades do 

rural en relación a un importante número de programas.  

É precisamente o medio rural o que cubre a maior parte do territorio galego e 

conta cunha menor densidade de poboación, e por isto mesmo precisa moitos recursos 

para manterse produtivo e poboado.  

Chama a atención que se produza unha modificación de crédito á alza, no caso 

do 2020 non tan significativa, o 0,76% (4093Mde €) para logo deixar sen executar unha 

parte importante en moitos dos programas tal e como reflicte a execución de orzamentos 

por programas no ano 2020, no que hai partidas que están por baixo do 50% da súa 

execución e moitas delas non pasan do 80% en ningún caso.  

No caso do 2021 na execución provisional a 30 de setembro volve pasar o 

mesmo, só que neste caso a modificación á alza é máis significativa (7,43% e 
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43.388.726,51 €), mentres hai polo menos 8 programas que están executados por baixo 

do 50%.  

Poden dicir que queda o último trimestre aínda por recoller mais non parece 

lóxico manter programas que non teñen executada máis que unha quinta parte ao fin dos 

primeiros 9 meses, e logo fagan o gasto todo xunto no último trimestre. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta escrita:  

. Como valoran vostedes a execución orzamentaria da Consellaría do Medio 

Rural no ano 2020 e no 2021 en xeral, e de cada un dos seus programas en particular? 

. Consideran que deixar sen executar o 20% nas partidas, como a do programa 

712A de fixación de poboación no medio rural, está xustificado? 

. Que grao de orzamento tiveron a 31 de decembro do 2021 os programas 712-A, 

713-D, 712-B, 551-A, 713B? 

. Que sentido ten incrementar o orzamento para logo non executar partidas 

fundamentais para o rural galego? 

 

Santiago de Compostela, 22 de decembro de 2021 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Maria González Albert 
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Xosé Luis Rivas Cruz 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 22/12/2021 09:15:10 

 

María González Albert  na data 22/12/2021 09:15:15 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 22/12/2021 09:15:23 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, María González Albert e Xosé Luis Rivas Cruz, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita. 

 

Na provincia de Lugo estase a vivir cunha praga de rata toupa que provoca 

danos inasumíbeis nos pastos da montaña. 

Este animal é unha raza autóctona propia das zonas de montaña, aliméntase da 

herba por baixo da superficie e causa grandes danos cando a súa poboación medra. 

Neste momento vense afectadas unhas 1800 Has nos concellos de Baralla, 

Folgoso do Caurel, Samos, Triacastela, Pedrafita, Cervantes e As Nogais e debido a 

superpoboación están baixando cara menores altitudes, poñendo en risco pastos de 

zonas máis baixas como son os da comarca de Sarria. 

Non é a primeira praga que se dá, quedando constatada a dificultade de tratala, 

porque segundo parece os métodos convencionais de trampeo e outros non dan 

satisfacción en canto o número de animais excede os límites normais. Por isto parece 

imprescindible actuar con medidas colectivas que axuden a frear a súa expansión, polo 

tanto é fundamental que a administración planifique e dirixa as medidas a tomar 

mentres compensa os danos provocados, máxime neste momento de especial dificultade 

para as granxas tradicionais e as explotacións familiares. 
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15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que medidas urxentes está a implantar o goberno da xunta para controlar á 

maior brevidade a praga de rata toupa que asola os pastos na montaña lucense? 

Que estudos se levaron a cabo dende a praga do 2007 para ver de atopar unha 

solución ecolóxica a sobrepobación desta especie? 

Teñen deseñada algunha medida de barreira para frear a expansión da praga cara 

a concellos de menor altitude? 

Que planificación teñen a respecto de conceder axudas para compensar as perdas 

provocadas aos pastos e que afectan negativamente ás granxas tradicionais e 

explotacións familiares? 

 

Santiago de Compostela, 22 de decembro de 2021 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz  

Xosé Luis Rivas Cruz  

María González Albert 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María González Albert  na data 22/12/2021 13:17:28 
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Xosé Luis Rivas Cruz na data 22/12/2021 13:17:31 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 22/12/2021 13:17:40 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Juan Carlos Francisco Rivera, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Marina 

Ortega Otero e Carmen Rodríguez Dacosta, deputado e deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

O Consello de Contas vén de facer público con data de 14 de outubro do 2021 o 

Informe de Fiscalización sobre os criterios de reparto dos recursos entre concellos 

a través dos plans provinciais e a eficiencia de gasto da Deputación de Ourense, 

nas lexislaturas 2003-2019; un informe absolutamente demoledor que amosa que 

o nepotismo, o clientelismo e a dedocracia son os sinais de identidade da 

Deputación de Ourense desde fai máis de 30 anos. 

Un Informe que da continuidade a outros xa emitidos polo Consello de Contas, 

nomeadamente o Informe sobre a fiscalización selectiva da Deputación de 

Ourense correspondente o ano 2018, e que xa foron obxecto de iniciativa e debate 

no Parlamento de Galicia. 

Dende o PSdeG de Ourense levamos anos denunciando -practicamente en 

solitario- que a Deputación de Ourense non é máis que un instrumento ao 

servizo dos intereses do Partido Popular, utilizada como unha auténtica empresa 

de colocación en favor dos e das militantes e afíns a ese partido político, un 

entramado político-económico do que se benefician cuantos rodean o seu 

presidente e que está moi lonxe de ser unha Administración democrática ao 

servizo dos intereses do conxunto. 

Do recente Informe do Consello de Contas asinado en data 14 de outubro de 2021 

se extraen , entre outras, as seguintes conclusións: 

1. A Deputación Provincial de Ourense carece dunha regulación específica 

para os Plans Provinciais de cooperación de obras e servicios de 

competencia municipal e doutros plans ou instrumentos específicos de 

asistencia e cooperación para a realización de inversións, actividades e 

servicios municipais. 

2. Os criterios de reparto dos POS da Deputación de Ourense, non 

incorporan, entre os criterios de reparto, un análise do coste efectivos dos 

servizos municipais, de carácter obrigatorio dende 2014, tal como establece 

a LBRL. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

3. No que atinxe o grao de eficiencia, eficacia e economía de xestión dos 

POS, a distribución das axudas non consigue corrixir os desequilibrios 

territoriais nin beneficia os concellos con menor capacidade económica. De 

acordo co informe , non existe correlación entre a capacidade económica 

dos concellos e o importe de renda por habitante obtida do POS. 

4. En canto a planificación, considérase que son factores que afectan a 

eficiencia e eficacia do gasto: 

 A dispersión das distintas axudas, xa que non hai aprobado un plan que as 

integre a todas. 

 A utilización recorrente de subvención nominativas, concedidas a dedo por 

decisión da Presidencia. O importe directamente subvencionado supón xa 

un 76 % do importe total dedicado ao POS de 2016. 

 A ausencia de acreditación da sustentabilidade dos proxectos financiados. 

 A incoherencia entre as necesidades de dotacións e as axudas solicitadas 

polos concellos. 

 A falla de coordinación entre os fondos destinados ao POS e o resto de 

investimentos público do territorio galego, tal como esixe a Lei de 

Administración local de Galicia. 

5. A competencia para contratar as obras é da Deputación, aínda que pode ser 

obxecto de delegación nos concellos a petición dos mesmos. Iso si, sempre 

que os concellos aporten unha contía equivalente ao 100 % do POS, o cal 

supón na practica unha limitación á contratación de obras polos concellos, 

incumprindo o previsto no Real decreto lexislativo 781/1986, do 18 de 

abril. 

Igualmente o Informe recolle unha análise comparativo das aportacións das 

deputacións galegas o POS no período 2003-2018, resultando que a Deputación 

de Ourense unicamente aporta o 6 % dos seus fondos fronte o 57 % da 

Deputación da Coruña ou 29 % na Deputación de Pontevedra. 

En relación a achega POS/ habitante, a Deputación de Ourense dedica 14,36 

euros, namentres na Coruña son 67,90 euros, 44,60 en Pontevedra e 63,40 euros 

en Lugo. 
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Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

1. Considera a Xunta de Galicia que a Deputación de Ourense, de acordo cos 

informes emitidos polo Consello de Contas no ano 2021, debera establecer 

un Plan Único de Cooperación cos concellos para o reparto dos fondos 

públicos de acordo con criterios de equidade, obxectividade e xustiza ao 

igual que ocorre no resto das deputacións de Galicia? 

2. Que valoración fai a Xunta do Informe de Fiscalización  sobre os criterios 

de reparto dos recursos entre concellos a través dos plans provinciais e a 

eficiencia de gasto da Deputación de Ourense, nas lexislaturas 2003-2019? 

3. Que medidas vai adoptar a Xunta de Galicia para velar que os recursos 

públicos da deputación se distribúan con criterios obxectivos, transparentes 

e democráticos? 

Pazo do Parlamento, 22 de decembro do 2021 

Asdo.: Juan Carlos Francisco Rivera 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   Marina Ortega Otero 

   Carmen Rodríguez Dacosta 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Juan Carlos Francisco Rivera  na data 22/12/2021 15:43:20 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 22/12/2021 15:43:30 

 
Marina Ortega Otero  na data 22/12/2021 15:43:41 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 22/12/2021 15:43:50 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noa Díaz Varela e Patricia Otero Rodríguez, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta escrita. 

 

A vertebración axeitada do territorio que asegure, cando menos, a equidade no 

acceso aos servizos públicos debera ser unha obriga de calquera administración 

de xeito que non existan discriminacións en función do lugar onde se habite. 

 

Mais esa discriminación é o que se está a producir nalgunhas parroquias dos 

concellos de Outes e Muros nas que o transporte público non é compatible cos 

horarios dos centros de ensino de referencia de FP, ESO e Bacharelato de Noia. 

Isto provoca non só unha disfunción nos horarios senón tamén a imposibilidade 

de facer uso da Tarxeta Xente Nova por parte do alumnado, xa que as familias se 

viron na obriga de contratar un servizo discrecional de transporte que, lonxe da 

gratuidade da tarxeta, ten un custe de 54 euros por persoa. 

 

Na actualidade, as liñas de transporte público que atravesan as parroquias de o 

Freixo e Cruceiro de Roo (Outes) non se corresponden cos horarios de entrada e 

saída dos IES Campo de San Alberto e IES Virxe do Mar de Noia. No mellor dos 

casos, o autobús deixaría os rapaces e rapaces nos institutos ás 7:50h (50 minutos 

antes da hora de entrada) e pasaría a recollelos unha hora despois da saída. 

 

Semellante situación se produce no Concello veciño de Muros, mais neste caso 

aínda ten unha agravante máis xa que a liña discrecional só chega a Esteiro, polo 

que as familias que viven máis lonxe teñen que levar os nenos e nenas ata ese 

punto para poder coller o autobús. 

 

Diante desta situación de discriminación que se produce mesmo entre familias 

que viven no mesmo concello, e sumándonos ás reivindicacións da veciñanza 

afectada, as deputadas que asinan solicita en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 

 

1ª) Como valora a Xunta de Galicia a situación discriminatoria en canto a 

horarios e custes das liñas de transporte público que existe entre o alumnado 

dalgunhas parroquias dos concellos de Outes e Muros para acudir aos seus 

centros de ensino de referencia? 
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2ª) Ten previsto o Goberno galego algunha acción para resolver que parte do 

alumnado de FP, ESO e Bacharelato de Outes e Muros non poida facer uso da 

Tarxeta Xente Nova para acudir aos seus centros de ensino? 

 

3ª) Ten previsto o Goberno galego algunha medida para rematar con esta 

discriminación que só sofren os concellos de Outes e Muros de toda a comarca 

da Barbanza? 

 

Pazo do Parlamento, 22 de decembro de 2021 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 22/12/2021 16:10:48 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 22/12/2021 16:11:04 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noa Díaz Varela e Luís Álvarez Martínez, deputada e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta escrita. 

 

A Axencia Galega das Industrias Culturais (Agadic) anunciaba no mes de setembro a 

sinatura dun convenio coa Asociación Galega de Orquestras (AGO) e a Asociación de 

Empresas de Verbena de Galicia (Asevega) para o financiamento de sete festivais no 

que participarían 50 orquestras en fins de semana de setembro e outubro, cun 

financiamento total de 700.000 euros. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista non conseguiu atopar o convenio asinado, que non se 

fixo público, nin coñecer as condicións específicas que se lle esixían ás empresas. Por 

outra banda, descoñecemos por que era condición sine qua non que as orquestras que 

participasen nese festival debían pertencer a algunha das asociacións coas que se asinou 

o convenio. 

 

Se ben somos conscientes das necesidades laborais que ten o sector musical das 

verbenas, fortemente prexudicadas pola pandemia, semella que sería moito máis 

efectivo o apoio a este sector, e por ende aos profesionais músicos e persoal técnico, 

destinar eses 700.000 euros ao aumento do crédito para fomentar a contratación de 

orquestras por parte doutras entidades mediante a subvención do 40 % do custe dos 

cachés. 

 

Á vista desta falta de transparencia, e entendendo que eses sete festivais supuxeron unha 

pírrica axuda para o persoal traballador desas orquestras (profesionais da música e 

persoal técnico), solicitamos en resposta escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o contido do convenio asinado coa Asociación Galega de Orquestras (AGO) e 

a Asociación de Empresas de Verbena de Galicia (Asevega) para a realización de sete 

festivais de orquestras? Por que non se fixo público? 

 

2ª) En que data exacta se asinou o citado convenio? 

 

3ª) Realizou o Goberno galego algún tipo de inspección para comprobar que se 

cumpriron a totalidade das condicións esixidas? De ser así, que condicións non foron 

cumpridas? 

 

4ª) Por que só puideron participar nestes festivais as orquestras sociais desas dúas 

asociacións? 
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5ª) Cal foi o procedemento administrativo determinado para que as orquestras se 

puidesen anotar na convocatoria? 

 

6ª) Cal foi o caché de cada unha das orquestras que participaron? 

 

Pazo do Parlamento, 22 de decembro de 2021 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 22/12/2021 13:42:53 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 22/12/2021 13:43:06 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Noa Díaz Varela e Marina Ortega Otero, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

O servizo de Otorrinolaringoloxía do Centro Hospitalario Universitario de 

Santiago de Compostela pasa nos últimos tempos por problemas de organización 

e funcionamento interno que son públicos e motivaron, ademais, unha folga que 

secundaron a maioría dos profesionais que forman parte del. 

 

A existencia de dificultades internas, e as denuncias de malas condutas cara 

algúns dos membros do servizo, supoñen un punto necesario de inflexión para 

tentar de colaborar na mellor organización posible e en resolver a situación para 

poder, ao fin, estar nas mellores condicións para dar a mellor calidade asistencial 

para os pacientes. 

 

Esta situación ten sido afrontada con certa tibieza por parte da Dirección do 

centro hospitalario, e só despois dun gran tempo desta tensión existente creouse 

unha Comisión que avaliara a situación e realizara un informe de conclusións e 

recomendacións. O contido destas conclusións non é coñecido polos membros do 

servizo, pero a realidade é que tampouco provocou ningunha solución nin 

reacción na dirección da Consellería, do área sanitaria e tampouco do propio 

servizo. 

 

As folgas que se convocaron, e que aínda teñen datas convocadas por diante, 

seguen en pé. Unha ineficiente organización do servizo, os problemas de trato 

entre profesionais, as decisións desiguais sobre carga asistencial ou quirúrxica e o 

clima laboral en xeral contribúe pouco ás mellores condicións para os pacientes, 

polo que a situación necesita ser resolta. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que valoración fai o goberno da Xunta de Galicia sobre a situación no 

servizo de Otorrinolaringoloxía no CHUS? 

 

2. Que informa a Comisión que avaliou e tratou de mediar sobre a situación? 

Cales son as conclusións? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-7

Ln
cw

4K
S

l-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

96499

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-e

K
N

D
0E

t9
v-

4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-7Lncw4KSl-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-eKND0Et9v-4


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

3. Que decisións prevé tomar a Consellería de Sanidade sobre a situación de 

problemas alertados no servizo de Otorrinolaringoloxía do CHUS? 

 

Pazo do Parlamento, 22 de decembro do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noa Díaz Varela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 22/12/2021 15:44:58 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 22/12/2021 15:45:05 

 
Marina Ortega Otero  na data 22/12/2021 15:45:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Carmen Rodríguez Dacosta, Juan Carlos Francisco Rivera, Marina Ortega 

Otero, Pablo Arangüena Fernández, Luís Manuel Álvarez Martínez e 

Patricia Otero Rodríguez, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta por escrito. 

 

No ano 2016 no portal Econoticias publicábase un dato relevante en relación ao 

río Barbaña e o situaba no cumio dos ríos máis contaminados de toda España. 

 

Dende as propias institucións coma o Concello de Ourense, a Confederación 

Hidrográfica do Miño-Sil, a Xunta de Galicia ou o Goberno de España e dende 

colectivos coma a Sociedade Galega de Historia Natural, a Plataforma Ríos 

Limpos, Amigos da Terra, Amigas das Árbores ou Ecoloxistas en Acción, 

recoñecen publicamente a dificultade nas actuacións de conservación, 

mantemento e posta en valor dunha vez por todas do Barbaña, canalizado no 

tramo de Ourense cidade, cos problemas que isto supón tamén para a súa 

depuración. 

 

Precisamente neste último mes, con respecto a este tipo de actuacións necesarias 

tivemos unha de cal e unha de area, a luz verde ao proxecto de saneamento do río 

Barbaña por parte do Goberno central e a tala indiscriminada de árbores e plantas 

por parte do Concello de Ourense na canle do río. 

 

O 18 de novembro de 2021, publicábase no BOE o inicio do procedemento de 

información pública do proxecto de saneamento do río Barbaña coa ampliación 

da depuradora de San Cibrao e as correspondentes expropiacións, paso previo á 

licitación das obras. Un paso clave para a súa licitación inminente e posterior 

execución das obras, que suporá  o investimento de 14 millóns de fondos 

europeos que se atopan consignados para o proxecto, e que deben executarse na 

data límite de abril de 2025. 

 

 Unha semana despois, o 23 de novembro de 2021, o Concello de Ourense 

anuncia que realizará traballos de limpeza da cunca do río Barbaña, co obxectivo 

de facer unha limpeza completa da ribeira do río ao seu paso pola cidade de 

Ourense. Os traballos alcanzarían un importe de 17.955,40 euros e centrarían na 

retirada das árbores caídas que exercen como tapóns naturais e dificultan o fluxo 

do leito ecolóxico, ademais de tarefas de roza e retirada das ramas rotas. 
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Pois ben, días despois atopámonos cunha desfeita medio ambiental nos traballos 

ordenados para a súa execución dende o Concello de Ourense, en concreto dende 

a Concellería de Medio Ambiente. Realízase unha tala indiscriminada de árbores 

e plantas, non se procede á retirada de lixo e dos restos das podas e talas feitas, e 

a cunca do Barbaña ofrece unha imaxe máis que lamentable e devastadora. 

 

Esta tala indiscriminada leva por diante a perda de milleiros de plantas 

ornamentais e árbores: cipreses, bidueiros, amieiros, juníperos, cotoneaster, 

enebros, salgueiras, pyracanthas, nandinas, berberis, bolas de neve, spiraeas ou 

hedras (plantadas recentemente ademais), talando o érbedo máis grande de todo o 

río a carón da ponte do Barbaña. 

 

Cunha destrución masiva a ambas marxes que colateralmente dana tamén á fauna 

vencellada ao ecosistema fluvial (corvo mariño, garzas, garceta, patos, galiñas de 

auga e outras aves). E ademais deixando especies de Ailanthus altisima, 

Cortaderia selloana e outras especies invasoras, que invadirán o río, xa que as 

súas sementes se propagan mediante as correntes de aire e polas propias augas do 

río, co cal chegarán a invadir ás beiras do río Miño se non se toman as medidas 

oportunas. 

 

O colectivo Amigas das Árbores xunto con Amigos da Terra organizaron unha 

acción de denuncia pública conxunta na que participaron colectivos da 

Plataforma SOS Ourense como Emerxencia Cultural, Ecoloxistas en Acción, a 

Asociación de Veciños Parque Barbaña, o día 6 de decembro, sobre a mal 

chamada limpeza do Barbaña, reivindicando o cumprimento do artigo 45 da 

Constitución Española, co gallo desta data, no que reza que o deber e os dereitos 

dos poderes públicos e da cidadanía son os de velar por un medio ambiente 

axeitado; e recordando que esas premisas son incumpridas pola Administración 

local da cidade. O Grupo Municipal Socialista no Concello de Ourense demandou 

tamén explicacións públicas sobre estes traballos . 

 

 Correspóndelle á Xunta de Galicia a través da Consellería de Medio Ambiente a 

obriga de realizar inspeccións ambientais e coordinar as actuacións dos distintos 

órganos con competencias en materia de inspección ambiental. 
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Polo exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que actuacións ten realizado o Goberno galego con respecto a tala 

indiscriminada de árbores realizada polo Concello de Ourense no rio 

Barbaña? 

2. Que valoración fai o Goberno galego da actuación contra o medio ambiente 

realizada polo Goberno municipal do Concello de Ourense na canle do rio 

Barbaña? 

 

Pazo do Parlamento, 22 de decembro do 2021 
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María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 22/12/2021 17:45:21 
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Marina Ortega Otero  na data 22/12/2021 17:45:38 
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Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e 

Iria Carreira Pazos, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre a recuperación da suprimida Área Sanitaria de 

Valdeorras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O actual Distrito Sanitario de Valdeorras está formado por varios concellos, que 

por orde de poboación son: O Barco, A Rúa, Viana do Bolo, Trives, Vilamartín de 

Valdeorras, Carballeda de Valdeorras, Rubía, A Veiga, O Bolo, Manzaneda, Petín, San 

Xoan de Río, Vilariño de Conso e Larouco. Destes concellos, Vilariño de Conso e San 

Xoan de Río pertencen aos distritos de Verín e Ourense respectivamente segundo o 

disposto no decreto 163/2011 de 28 de xullo polo que se regulou a estrutura 

organizativa da xestión integrada de Ourense, Verín e o Barco de Valdeorras, mais  iso 

é so  a realidade oficial posto que Vilariño de Conso é, na práctica, unha zona de saúde 

con dependencia maioritaria do distrito de Valdeorras. É polo tanto un distrito que 

atende a unha poboación aproximada de 32.000 persoas espalladas por 1.685 Km 

cadrados. 

No ano 2011, vai polo tanto unha década, figuraban como cadro básico de 

persoal do por aquel entón Hospital Comarcal de Valdeorras (HCV), 401 

traballadores/as entre os que se atopaban 62 facultativxs. A maiores estaban contratadxs 

de modo permanente 9 profesionais por riba de cadro básico e tamén contaba con 
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empresas concertadas como as de limpeza e seguridade. Os cadros básicos de persoal 

eran entón públicos e podían atoparse no Diario Oficial de Galiza. 

Cando o HCV era un ente autónomo, dentro da extinta Área Sanitaria de 

Valdeorras, tiña de seu servizos como anatomía patolóxica, anestesia e reanimación, 

aparello dixestivo (colonoscopias e gastroscopias), cirurxía xeral e dixestiva, cirurxía 

maior ambulatoria (CMA),  cirurxía ortopédica e traumatoloxía (COT), coidados 

paliativos, hospitalización a domicilio (HADO), dermatoloxía, xinecoloxía, obstetricia, 

hematoloxía, medicina interna, medicina preventiva, oftalmoloxía, pediatría, psiquiatría, 

psicoloxía, uroloxía, cardioloxía, radioloxía, rehabilitación, urxencias, farmacia 

hospitalaria, unidade da dor, unidade básica de orientación familiar (UBOF ,servizo de 

atención primaria dentro do HCV), hospital de día oncolóxico, enfermaría xeral, 

enfermaría obstétrica, fisioterapia, laboratorios de análises clínicos, anatomía 

patolóxica, hematoloxía, microbioloxía, banco de sangue/depósito de sangue, e por 

suposto a dotación de técnicos especialistas, técnicos en coidados auxiliares de 

enfermaría, e celadores para dar cobertura a toda esa carteira de servizos. 

A progresiva demolición do hoxe HPV non comezou recentemente senón na 

creación das chamadas Estruturas Organizativas de Xestión Integrada (EOXIs) 

instauradas a través do Decreto 168/2010, do 7 de outubro. De pronto todo se centrou en 

Ourense. Se había que recortar recortábase en Valdeorras, se facían falta especialistas 

sacábanselle a Valdeorras e levábanse para outros hospitais; e Valdeorras comezou a 

perder servizos baseándose unhas veces na optimización de recursos (argumento usado 

para levar o cardiólogo para Ourense), e outras na falta de especialistas que quixeran vir 

á comarca. 

Desde entón produciuse un deterioro constante até chegar a unha situación 

dramática no día de hoxe que levou ás rúas á veciñanza neste mesmo mes de decembro 
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e ao conselleiro de Sanidade a anunciar novas compras de material e contratacións de 

persoal que até vai un mes semellaba que non existía. 

Hoxe a situación dos servizos clínicos asistenciais no HPV é desastrosa, cun 

deterioro xeneralizado de servizos como xinecoloxía, medicina interna, cirurxía xeral, 

radioloxía ou traumatoloxía ou coa desaparición de facto doutros como uroloxía, 

cardioloxía, medicina preventiva, rehabilitación ou dermatoloxía.  

O abandono e o desmantelamento sistematizados desta infraestrutura están a 

converter ao HPV nun centro de especialidades no canto dun hospital.  

Mais os problemas da sanidade en Valdeorras non comezan en rematan no 

Hospital. Moitos dos centros de saúde do distrito viron reducida a súa dotación de 

profesionais, como aconteceu en Rubiá, A Veiga ou O Bolo sen importar a dispersión 

xeográfica ou a idade da poboación ou a cronicidade e pluripatoloxía. A isto hai que 

engadir a situación na que fican centros como o de Vilariño de Conso cando deixan so 

ao enfermeiro días enteiros sen médica ou enviando unha desprazada dende Viana do 

Bolo un par de horas por día.  

Pola outra banda, as propias infraestruturas, que acostuman a ser o argumento 

para todo da Xunta de Galiza ante a falta de profesionais, están absolutamente 

deterioradas. Este ano vimos como caía o teito no Centro de Saúde de Vilamartín de 

Valdeorras; vemos tamén como se furta a información do resultado das avaliacións dos 

distintos Centros de Saúde e PAC como o de Viana.  

En resumo, unha situación insustentábel que se agrava de xeito significativo 

pola propia situación do distrito sanitario de Valdeorras, que ocupa a comarca máis 

oriental do noso país e parte da montaña ourensá e que se atopa a unha distancia 

importante do novo hospital de referencia en Ourense e condicionado pola falta de 
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infraestruturas modernizadas e de servizos de transporte colectivo que garantan os 

desprazamentos en tempo axeitado á capital provincial. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que valoración fan da situación na que se atopa a asistencia sanitaria no distrito 

de Valdeorras? 

. Está a cidadanía dese distrito a ter acceso ao sistema sanitario público en 

igualdade de condicións? 

. Como vai a Xunta a cubrir todas as prazas e as baixas de especialidades no 

Hospital Público de Valdeorras? 

. En que período de tempo? 

. Parécelle que os parches e convenios actuais coa sanidade privada de Castela e 

León garanten os dereitos sanitarios dxs valdeorreses e demais usuarixs do distrito? 

. Teñen previsto continuar no deterioro e peche de servizos no distrito sanitario 

de Valdeorras? 

. Teñen valorado a recuperación da área sanitaria de Valdeorras con capacidade 

de xestión e orzamento propios? 

 

Santiago de Compostela, 23 de decembro de 2021 
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Asdo.: María González Albert 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 23/12/2021 09:25:33 

 

Iria Carreira Pazos na data 23/12/2021 09:25:38 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 23/12/2021 09:25:46 

 

María González Albert  na data 23/12/2021 09:25:59 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Noa Díaz Varela e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

O deterioro paulatino da sanidade pública galega ao longo desta última 

década estase a ver con nitidez na actualidade, con listas de agarda 

interminables para realizar probas diagnósticas ou para unha cita de 

seguimento de enfermidades crónicas. A estas agardas, produto dos 

recortes en persoal, súmase unha mingua de recursos materiais que 

converten os centros sanitarios en espazos que non cumpren as mínimas 

normas de seguridade, esenciais en tempo de pandemia. 

 

A falla de recursos humanos, tanto facultativos como de persoal 

administrativo de apoio que é o encargado de organizar a xestión dos 

centros e das listas de agarda, está a provocar colas interminables para, por 

exemplo, pedir presencialmente unha consulta de seguimento no servizo 

de Oncoloxía do CHUS logo de que ninguén atenda a vía telefónica. 

 

Ao tempo, son precisos tamén mellores e maiores espazos no CHUS para 

as persoas que teñen que agardar a ser atendidos. Moitas das veces eses 

tempos de agarda  fanse en situacións absolutamente indignas, como é o 

caso da sala de agarda de Oncohematoloxía, por poñer só un exemplo. 

 

Sendo coñecedoras das futuras obras de ampliación do CHUS, que 

agardamos dean solución a estes perentorios problemas de espazo, ao 

Grupo Socialista parécenos razoable dar unha solución urxente mentres 

que esas obras estean rematadas, previsiblemente nuns anos. Do mesmo 

xeito, entendemos tamén urxente a contratación de máis persoal encargado 

das tarefas de xestión de citas para que esas colas ás que asistimos na 

actualidade non se produzan. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1ª) É coñecedor o Goberno galego das dificultades que teñen as persoas 

doentes para conseguir unha cita para consulta no servizo de Oncoloxía do 

CHUS? 
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2ª) Cales son as causas das colas interminables para conseguir unha cita 

para consulta en Oncoloxía do CHUS logo de ser imposible conseguilo a 

través do teléfono? 

 

3ª) Considera o Sergas aceptable que, en tempos de pandemia, existan 

acumulacións de persoas en corredores do CHUS para conseguir unha cita 

para unha consulta hospitalaria? 

 

4ª) Pensa o Goberno galego, cando menos mentres non se resolva a 

situación de pandemia, contratar máis efectivos para as tarefas de xestión 

de citas hospitalarias? 

 

Pazo do Parlamento, 23 de decembro de 2021 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 23/12/2021 16:44:40 

 
Julio Torrado Quintela  na data 23/12/2021 16:45:04 
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Ref. mv

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número  3967, formulada  polo  Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Martín Seco García e outros/as 

deputados/as  do mesmo grupo,  sobre  “as  previsións do Goberno galego referidas ao 

mantemento dunha xuntanza co Comité de Empresa de Alu Ibérica da Coruña diante da 

denuncia polos traballadores do incumprimento pola empresa das condicións da venda 

da planta, a realización dalgunha análise ao respecto e a asunción do compromiso de 

tomar accións xudiciais, se é o caso”, (publicada no BOPG número 37, do 28 de outubro 

de 2020), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do 

Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola Vicepresidencia 

Segunda e Consellería de Economía, Empresa e Innovación, que ten o seguinte contido:

“A pregunta  foi  atendida  na  intervención  da  directora  xeral  de  Planificación  Enerxética  e 

Recursos Naturais, Paula Uría Traba, con motivo do debate da pregunta 9307 que tivo lugar 

na sesión do 7 de abril de 2021 da Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo.

O arquivo audiovisual pode consultarse no seguinte enderezo de Internet:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/  watch?  

id=MjRmZWVkODItMGNjYy00ODhiLWJjYjItYWYzY2ZlY2NmMmJk&start=1529.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela,

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 07/10/2021 10:51:39
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta oral -a tramitar polo Pleno-  número: 7913, formulada polo 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Patricia Otero Rodríguez e don 

Luís  Manuel  Álvarez  Martínez,  sobre  “os  prazos  que  manexa  o  Goberno  galego  para  a 

construción da nova depuradora de augas residuais de Burela”, (publicada no BOPG número 

79 do 20  de xaneiro de 2021), Convertida en escrita por fin do período de sesións xaneiro-xullo 

2021, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento 

do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola  Consellería  de    Infraestruturas  e 

Mobilidade,  que ten o seguinte contido:

“A Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, a través de Augas de Galicia, adxudicou a finais do 

pasado mes de febreiro a redacción do proxecto de construción da nova estación depuradora de 

augas residuais de Burela por un importe que rolda os 88.000 euros e cun prazo de execución de 8 

meses. Este proxecto está xa redactado e en fase de supervisión.

Esta  actuación  enmárcase  nas tarefas  que están a  impulsarse desde  Augas  de  Galicia  para  a 

mellora do sistema de saneamento neste concello lucense, en apoio ás competencias municipais 

nas materias de depuración e saneamento.

A intervención prevista pola Xunta vén motivada polas deficiencias detectadas na actual estación 

depuradora municipal e permitirá que a nova planta de tratamento de augas residuais dispoña de 

pretratamento, tratamento biolóxico e desinfección.

A redacción do proxecto construtivo, así como a obra posterior, contará con cofinanciación a través 

do programa europeo FEDER Galicia.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, de 

acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia

Pá�xiná 1 de 1
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 20/12/2021 11:45:08
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Ref. mv

En relación coa pregunta con resposta oral -a tramitar polo Pleno-  número 16052, formulada 

polo  Grupo  Parlamentario  dos  Socialistas  de  Galicia,  a  iniciativa  de  dona  Patricia  Otero 

Rodríguez e don Luís Manuel Álvarez Martínez, sobre “as actuacións prevista pola Xunta 

de Galicia durante o ano 2021, respecto do polígono industrial de Taboada, en Lugo”, 

(publicada no  BOPG número 140,  do 19  de maio  de 2021),  convertida  en pregunta  con 

resposta escrita por finalización do período de sesións xaneiro-xullo de 2021, teño a honra de 

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento 

de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola Consellería  de  Medio  Ambiente,  Territorio  e 

Vivenda, que ten o seguinte contido:

“O parque empresarial de Taboada está incluído no concurso do IGVS, que se convocou en 

xuño. Neste concurso inclúense trece parcelas correspondentes á primeira fase do parque, 

cunha superficie total de 13.717 metros cadrados. Como en todos os parques empresariais da 

provincia de Lugo, o prezo de venda das parcelas estará bonificado nun 50 por cento.

Polo  que  respecta  ao  remate  das  obras  de  urbanización,  xa  se  está  a  traballar  nos 

correspondentes proxectos co obxectivo de executalas este ano.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela,

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 10/09/2021 11:50:18
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta oral -a tramitar polo Pleno- número: 16377, formulada polo 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Pablo Arangüena Fernández e 

dona Paloma Castro  Rey,  sobre  “o grao de cumprimento por  parte  do Goberno galego da 

lexislación en materia de transparencia”, (publicada no BOPG número  144 do 26  de maio de 

2021),  Convertida en escrita por fin do período de sesións xaneiro-xullo  2021,  teño a honra de 

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 

Galicia, a contestación formulada pola  Consellería de  Facenda e Administración Pública,  que 

ten o seguinte contido:

“O pasado 16 de xuño na Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior o 

Director Xeral Avaliación e Reforma administrativa dou reposta a esta mesma iniciativa ao contestar 

á iniciativa con Nº de rexistro 16376  do Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia

O Director Xeral recordou que o goberno galego ven sendo transparente dende o ano 2009 e esa 

transparencia se incrementou ca aprobación da Lei 1/2016, de 18 de xaneiro de transparencia e bo 

goberno.

En relación a os incumprimentos aos que fai referencia o Grupo Socialista na súa iniciativa, explicou 

que unha concatenación de feitos fixo que a información non estivese dispoñible a tempo pero que 

en ningún caso existía unha decisión de non publicala.

Desta forma o Director Xeral explicou que en relación  especificamente á transparencia xa ao longo 

do último trimestre de 2020 traballouse en planificar os traballos e os documentos que marcarán a 

folla de ruta de toda a lexislatura e que este proceso culminou coa publicación no mes de xaneiro do 

decreto 11/2021 do 21 de xaneiro”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, de 

acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. mv

En relación coa pregunta con resposta  oral -a tramitar polo Pleno-   número 16625, formulada polo 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Pablo Arangüena Fernández e dona 

Paloma Castro Rey, sobre “os plans de recuperación de especies en perigo de extinción e o prazo 

establecido na Lei 42/2007 para a súa adopción”, (publicada no BOPG número 147, do 2 de xuño de 

2021), convertida en pregunta con resposta escrita por finalización do período de sesións xaneiro-xullo 

de 2021, teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento 

do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Medio Ambiente, Territorio e 

Vivenda, que ten o seguinte contido:

“As especies silvestres, particularmente as ameazadas, son obxecto dun seguimento específico para 

avaliación  periódica  do  seu  estado  de  conservación.  Entre  os  traballos,  inclúese  a  obtención  de 

información sobre a evolución da área de distribución e o estado de conservación das súas poboacións. 

Nos últimos anos, realizouse un seguimento específico das especies incluídas no catálogo galego de 

especies ameazadas, como: aguia real, mazarico real, aves mariñas reprodutoras, fentos de valgada, 

odonatos, etc., así como doutras que non se atopan no Catálogo, como o corvo mariño grande. 

Asemade,  todos  os  instrumentos  de  xestión  de  espazos  naturais  protexidos  inclúen  medidas 

específicas de xestión e conservación de especies de flora e fauna silvestre.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, de  

acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela,

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  21972,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de don Martín Seco García, e outros/as 

deputados/as do mesmo grupo sobre “a situación da industria do automóbil de Vigo ante a 

falta de abastecemento de semicondutores”, (publicada no BOPG número 203 do 23  de 

setembro de 2021), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 

157  do  Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola 

Vicepresidencia Segunda e Consellería de Economía, Empresa e Innovación,  que ten o 

seguinte contido:

“A pregunta foi atendida na intervención do vicepresidente segundo e conselleiro de Economía, 

Empresa e Innovación,  con motivo  do debate  da pregunta  21971 que tivo  lugar  na sesión 

plenaria do 10 de decembro de 2021.

O arquivo audiovisual pode consultarse no seguinte enderezo de Internet:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/watch?

id=MjRhZGI1YzgtMGUwNS00NzdkLWI0MzItZTMwODgzMjZlYmZk&start=12007

O que lle  remito para o seu coñecemento  e inserción no Boletín Oficial  do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  23520,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  a iniciativa de don Juan Carlos Francisco Rivera, e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo sobre “as medidas concretas vai adoptar o Goberno 

galego para corrixir as desigualdades de rendas e oportunidades existentes en Galicia, 

nomeadamente  nas  comarcas  que  están  en  risco  demográfico”,  (publicada  no  BOPG 

número 216 do 21  de outubro de 2021), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola 

Axencia para a Modernización Tecnolóxica de Galicia e a Consellerìa de Polìtica Social, 

que ten o seguinte contido:

“A competencia en materia de telecomunicacións corresponde ao Goberno central. Os fondos 

adicados  á  mellora  de  cobertura  tanto  a  través  de  fibra  como de  5G está  previsto  que  se 

executen de xeito centralizado por parte do Ministerio a través dos plans que aprobaron a tal 

efecto: o novo Plan para a Conectividade e as Infraestruturas Dixitais da sociedade, a economía 

e  os  territorios,  así  como  a  Estratexia  de  impulso  ao  desenvolvemento  da  tecnoloxía  5G, 

denominado Plan Único.

No ano 2022 o orzamento autonómico dedicado a seguir mellorando a conectividade no territorio 

atende ós seguintes obxectivos: mellora de cobertura móbil en zonas illadas da Comunidade, 

dotación de servizos de banda larga ultrarrápida a empresas illadas ubicadas no rural, mellora da 

conectividade en polígonos industriais, mellora da conectividade e reforzo das redes locais dos 

centros  públicos  de referencia,  mellora  das  infraestruturas  de telecomunicacións  en  edificios 

(ICT’s) e o apoio mediante bonos dixitais para a contratación de servizos de banda larga de mais 

de 30Mbps destinados a colectivos vulnerables.

Tal e como informou a Conselleira de Política Social en sesión plenaria do día 10 de novembro 

do 2021, respondendo á interpelación presentada polo grupo PSdeG-PSOE sobre este mesmo 

tema (número de rexistro 23517), confía en que antes de que remate o ano a Xunta de Galicia e 

a Federación Galega de Municipios e Provincias (Fegamp) aproben a renovación da Axenda 

Social Única 2024. 

Este documento aglutinará os retos e obxectivos en materia social  para os vindeiros anos e 

permitirá sumar forzas entre a Administración autonómica, as entidades sociais e os Concellos 

galegos. 
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Neste sentido, o Goberno galego sempre está ao carón dos que máis o necesitan, tal e como 

demostrou durante pandemia ao aprobar a maior orde de axudas a entidades sociais da historia 

de Galicia, dotada de 17,8 millóns de euros; ou coa posta en marcha da Tarxeta Básica, medida 

pioneira na que se levan investidos 31,5 millóns de euros e coa se atenderon a máis de 56.000 

galegas e galegos.

Por outro lado, a Xunta de Galicia vai tramitar en 2022 unha nova Lei de inclusión social para 

adaptar o mapa de prestacións sociais ao Ingreso Mínimo Vital.  Este novo marco normativo, 

entre outros aspectos, procurará reducir o tempo e o papelame na tramitación de prestacións de 

inclusión;  permitirá,  en  determinados  casos,  a  compatibilización  de  axudas  con  ingresos 

procedentes dun traballo; e a reformulará a Renda de Inclusión Social de Galicia (Risga), para 

chegar onde non chega o IMV.

Galicia está logrando que cada vez haxa menos fogares que o estan a pasar mal, tal e como 

sinalan os datos estatísticos relativos ao 2020 e que revelan que as familias galegas resistiron 

mellor á crise que as do resto de España. 

Así, Galicia sitúase por debaixo da media estatal (un 25,7% fronte a un 26,4% nacional) na taxa 

Arope, que mide o risco de pobreza e exclusión social. Tamén no indicador de  carencia material 

severa, que comunmente se identifica por pobreza, Galicia sitúase case dous puntos por debaixo 

que a media estatal (5,2% fronte a un 7%). 

Por  último,  é  preciso  sinalar  que  Galicia  é  a  quinta  comunidade  con  menor  taxa  de  paro 

rexistrado, un 10,23%.”

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, 

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  24424,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de don Xosé Luis Bará Torres, e 

outros/as  deputados/as do mesmo grupo sobre  “a anulación das prórrogas da AP9”, 

(publicada no BOPG número 224 do 10  de novembro de 2021), teño a honra de enviarlle, 

para así  dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 

Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade,  que 

ten o seguinte contido:

“Segundo a información da que dispón a Xunta de Galicia,  as autoridades comunitarias 

veñen  de  solicitarlle  ao  Goberno  de  España  aclaracións  sobre  os  termos  nos  que  se 

produciron as extensións da vixencia da concesión da AP-9. O obxectivo é clarificar se esas 

prórrogas se axustan á normativa europea sobre a concesión de contratos.

 Sobre a concesión da AP-9 aplicáronse diferentes prórrogas, tanto pola UCD, como polo 

goberno  de  Felipe  González,  sendo  Emilio  Pérez  Touriño  secretario  de  Estado  de 

Infraestruturas, como polo goberno de José María Aznar. Ademais destas prórrogas houbo 

outras  decisións,  como a do 2011,  do ministro  de  José Luis  Rodríguez Zapatero,  José 

Blanco, que determinou que a ampliación da AP-9 en Santiago e na Ponte de Rande se 

pagase con cargo a subas de peaxes acumulativas durante 20 anos.

Son  decisións  que  se  adoptaron  en  contextos  determinados  nos  que  cada  Goberno 

considerou  que  esas  eran  as  mellores  alternativas  para  afrontar  as  necesidades  da 

infraestrutura neses momentos. Esas decisións, analizadas desde a perspectiva actual e, 

especialmente,  desde  a  perspectiva  dos  usuarios  da  autoestrada,  son,  loxicamente, 

cuestionables.  Correspóndelles  ás  autoridades  competentes  dilucidar  se,  ademais  de 

cuestionables, esas decisións vulneran a normativa europea. Sabemos, por exemplo, que o 

Consello Consultivo de Galicia considera “nulas de pleno dereito” as subas de peaxe que 

autorizou o Goberno socialista de Zapatero con José Blanco como ministro de Fomento.
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A Xunta leva máis de 10 anos demandando a transferencia a Galicia da titularidade e da 

xestión da AP-9, co obxectivo de que todas as decisións sobre a autoestrada poidan ser 

adoptadas desde o territorio e poidamos asegurar a mellor resposta ás necesidades dos 

usuarios”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  24760,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de dona Noa Presas Bergantiños, e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as razóns do Goberno galego para impulsar 

unha nova reforma da Lei do sector eólico baixo o amparo da tramitación exprés da Lei de 

medidas fiscais e administrativas dos orzamentos para o ano 2022”, (publicada no BOPG 

número 229 do 18  de novembro de 2021), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola 

Vicepresidencia  Segunda e Consellería de Economía,  Empresa e Innovación,  que ten o 

seguinte contido:

“A pregunta foi atendida na intervención do vicepresidente segundo e conselleiro de Economía, 

Empresa e Innovación,  con motivo do debate da interpelación 24761 que tivo lugar na sesión 

plenaria do 10 de decembro de 2021.

O arquivo audiovisual pode consultarse no seguinte enderezo de Internet:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/watch?

id=MjRhZGI1YzgtMGUwNS00NzdkLWI0MzItZTMwODgzMjZlYmZk&start=6017

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, 

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  24883,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de dona Rosana Pérez Fernández e don 

Xosé Luis Bará Torres, sobre “a valoración da Xunta de Galicia da actividade mineira en San 

Finx, en Lousame, e do cumprimento por parte das instalacións de toda a normativa vixente 

que lle atinxe”, (publicada no BOPG número 232 do 24  de novembro de 2021), teño a honra de 

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 

Galicia, a contestación formulada pola Vicepresidencia  Segunda e Consellería de Economía, 

Empresa e Innovación, que ten o seguinte contido:

“A pregunta foi atendida na intervención do vicepresidente segundo e conselleiro de Economía, 

Empresa e Innovación, con motivo do debate da interpelación 24884 que tivo lugar na sesión 

plenaria do 10 de decembro de 2021.

O arquivo audiovisual pode consultarse no seguinte enderezo de Internet:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/watch?

id=MjRhZGI1YzgtMGUwNS00NzdkLWI0MzItZTMwODgzMjZlYmZk&start=8144

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, 

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  24896,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de don Xosé Luis Bará Torres, e 

outros/as deputados/as do mesmo grupo sobre “ o grao de cumprimento da Lei 9/2019 de 

Garantía  do  Abastecemento  nos  episodios  de  seca  e  nas  situacións  de  risco 

sanitario”, (publicada no BOPG número 232 do 24  de novembro de 2021), teño a honra de 

enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do 

Parlamento de Galicia,  a  contestación formulada pola Consellería de Infraestruturas e 

Mobilidade, que ten o seguinte contido:

“Actualmente estase a avanzar no cumprimento das obrigas establecidas na Lei de garantía 

do abastecemento nos episodios de seca e nas situacións de risco sanitario.  Para elo, a 

Xunta  de  Galicia  está  a  realizar  un  importante  esforzo  e  está  a  apoiar  técnica  e 

financeiramente aos concellos.

Nos  últimos  tramitáronse  ordes  de  axudas  para  subvencionar  a  elaboración  de  plans 

municipais coa fin de colaborar cos concellos máis pequenos para que tamén poidan ter 

unha planificación axeitada.

Tamén se convocaron axudas para os pequenos abastecementos e para as comunidades 

usuarios, así como para a adquisición e instalación de dispositivos de medición do caudal 

captado en sistemas de abastecemento de titularidade local da Comunidade Autónoma de 

Galicia.

A Administración autonómica tamén prestou apoio para a elaboración de plans municipais 

de abastecemento autónomo.

 A proposta de Plan especial de seca da Demarcación Hidrográfica de Galicia-Costa e o 

documento ambiental estratéxico atópanse en información pública e os documentos poden 

consultarse na páxina web oficial de Augas de Galicia.
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O  Pacto  local  para  a  xestión  do  ciclo  urbano  da  auga  é  un  acordo  para  impulsar  a 

colaboración, un foro onde poder tratar todos os aspectos da xestión e buscar un marco 

común nesta  xestión  para o futuro no territorio  galego.  Ten como finalidade avanzar  en 

común,  de forma coordinada,  entre  todas as  administracións  e conseguir  obxectivos  de 

homoxeneidade para poder aplicalos na prestación dos servizos do ciclo urbano da auga. 

En consecuencia, nin é unha negociación nin hai nada que pechar”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita número: 24970, formulada polo Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, a iniciativa de dona Noa Susana Díaz Varela, e outros/as deputados/as 

do mesmo grupo sobre “o estado en que se atopan os traballos de elaboración do decreto que 

creará  o  Rexistro  de  Familias  Monomarentais  e  Monoparentais  de  Galicia”,  (publicada  no 

BOPG  número  232  do  24   de  novembro  de  2021),  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar 

cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación 

formulada pola Consellería de Política Social, que ten o seguinte contido:

“A  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  abordou  por  primeira  vez  a  regulación  das  familias 

monoparentais no capítulo II da Lei 3/2011 do 30 de xuño, de apoio á familia e á convivencia de 

Galicia.  Este  capítulo  engloba  aqueles  grupos  de  familias,  entre  as  que  se  atopan  as  familias 

monoparentais, que polas súas condicións especiais requiren un tratamento máis favorable e unha 

especial consideración por parte dos poderes públicos.

O  artigo  13  da  dita  norma,  que  recolle  o  concepto  de  familia  monoparental,  foi  obxecto  de 

modificación  pola  Disposición  Derradeira  Terceira  da  Lei  5/2021,  do  2  de  febreiro,  de  impulso 

demográfico  de Galicia,  no  que  se revisa  o  concepto  de  familia  monoparental  para  adaptalo  á 

realidade social actual das familias. Ademais, a lei 5/2021, do 2 de febreiro, contempla a especial  

consideración  das familias  monoparentais  coa aprobación  dun plan de  apoio  e  co  mandato  de 

creación do Rexistro de Familias monoparentais.

Porén,  é  necesario  desenvolver  aspectos  da  normativa  en relación coa  regulación das  familias 

monoparentais  dado que a regulación actual non detalla  os requisitos e medios de acreditación 

necesarios  para  o  recoñecemento  en  cada  caso  da  condición  de  familia  monoparental  e  o 

procedemento  de  emisión  e  expedición  dos  certificados  de  familia  monoparental.  A  maior 

abundamento, a nova regulación permitirá regular a creación do rexistro de familias monoparentais, 

desenvolvendo a súa organización e xestión.

É dicir, a Xunta de Galicia está a aproveitar a tramitación do decreto que permitirá a creación do 

Rexistro de Familias Monoparentais para abordar tamén a regulación completa da condición de 

familia monoparental, na mesma liña que están a facer outras comunidades autónomas.

O  desenvolvemento  desta  regulación  posibilitará  que  se  clarifique  e  desenvolva  a  normativa 

reguladora da condición de familia  monoparental,  permitindo que as familias poidan acceder ao 

recoñecemento da condición de familias monoparental e ser inscritas no rexistro creado pola norma, 
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o que lles permitirá beneficiarse da acción protectora prevista para estas unidades familiares.

Neste sentido, a regulación da condición de familia monoparental (desenvolvemento do concepto de 

familia  monoparental,  requisitos  de  acceso,  tipos  de  familia  monoparental,  limites  de  idade, 

documentación  acreditativa,  etc)  ten  o  obxectivo  de  xerar  seguridade  xurídica  e  establecer  un 

procedemento específico que unifique o acceso aos posibles beneficios que neste ámbito vaian 

xerando  as  distintas  Administracións  Públicas,  incluídos  aqueles  que  xa  se  están  a  aplicar  na 

actualidade.

Para realizar todo isto, a Xunta de Galicia completou xa un proceso de consulta pública previa para 

a aprobación do futuro decreto que regulará o rexistro de familias monoparentais e o seu acceso.

Sobre isto, desde a Consellería de Política Social téñense realizado nos últimos meses contactos 

coas distintas  organizacións de familias  monoparentais  para  fomentar  a súa participación neste 

proceso, e froito deste traballo téñense recibido medio cento de achegas.

Agora, a Consellería de Política Social está a traballar na elaboración do borrador de decreto, que 

tamén será sometido a información pública para coñecer a opinión da sociedade galega e como 

paso previo á súa posterior aprobación.

En todo caso, o obxectivo da Consellería de Política Social é acadar o maior consenso posible na 

súa tramitación, de xeito que o novo decreto sexa unha ferramenta útil para mellorar a vida das 

familias monoparentais e, por extensión, de toda a sociedade galega”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, de 

acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita número: 25102, formulada polo Grupo Parlamentario 

do  Bloque  Nacionalista  Galego,  a  iniciativa  de  dona  Olalla  Rodil  Fernández,  e  outros/as 

deputados/as do mesmo grupo sobre  “a política da Xunta de Galicia en relación coas familias 

monoparentais”, (publicada no BOPG número 232 do 24  de novembro de 2021), teño a honra de 

enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de 

Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Política Social, que ten o seguinte contido:

“A  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  abordou  por  primeira  vez  a  regulación  das  familias 

monoparentais no capítulo II da Lei 3/2011 do 30 de xuño, de apoio á familia e á convivencia de 

Galicia.  Este  capítulo  engloba  aqueles  grupos  de  familias,  entre  as  que  se  atopan  as  familias 

monoparentais, que polas súas condicións especiais requiren un tratamento máis favorable e unha 

especial consideración por parte dos poderes públicos.

O  artigo  13  da  dita  norma,  que  recolle  o  concepto  de  familia  monoparental,  foi  obxecto  de 

modificación  pola  Disposición  Derradeira  Terceira  da  Lei  5/2021,  do  2  de  febreiro,  de  impulso 

demográfico  de Galicia,  no  que  se revisa  o  concepto  de  familia  monoparental  para  adaptalo  á 

realidade social actual das familias. Ademais, a lei 5/2021, do 2 de febreiro, contempla a especial  

consideración  das familias  monoparentais  coa aprobación  dun plan de  apoio  e  co  mandato  de 

creación do Rexistro de Familias monoparentais.

Porén,  é  necesario  desenvolver  aspectos  da  normativa  en relación coa  regulación das  familias 

monoparentais  dado que a regulación actual non detalla  os requisitos e medios de acreditación 

necesarios  para  o  recoñecemento  en  cada  caso  da  condición  de  familia  monoparental  e  o 

procedemento  de  emisión  e  expedición  dos  certificados  de  familia  monoparental.  A  maior 

abundamento, a nova regulación permitirá regular a creación do rexistro de familias monoparentais, 

desenvolvendo a súa organización e xestión.

É dicir, a Xunta de Galicia está a aproveitar a tramitación do decreto que permitirá a creación do 

Rexistro de Familias Monoparentais para abordar tamén a regulación completa da condición de 

familia monoparental, na mesma liña que están a facer outras comunidades autónomas.

O  desenvolvemento  desta  regulación  posibilitará  que  se  clarifique  e  desenvolva  a  normativa 

reguladora da condición de familia  monoparental,  permitindo que as familias poidan acceder ao 

recoñecemento da condición de familias monoparental e ser inscritas no rexistro creado pola norma, 

o que lles permitirá beneficiarse da acción protectora prevista para estas unidades familiares.
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Neste sentido, a regulación da condición de familia monoparental (desenvolvemento do concepto de 

familia  monoparental,  requisitos  de  acceso,  tipos  de  familia  monoparental,  limites  de  idade, 

documentación  acreditativa,  etc)  ten  o  obxectivo  de  xerar  seguridade  xurídica  e  establecer  un 

procedemento específico que unifique o acceso aos posibles beneficios que neste ámbito vaian 

xerando  as  distintas  Administracións  Públicas,  incluídos  aqueles  que  xa  se  están  a  aplicar  na 

actualidade.

Para realizar todo isto, a Xunta de Galicia completou xa un proceso de consulta pública previa para 

a aprobación do futuro decreto que regulará o rexistro de familias monoparentais e o seu acceso.

Sobre isto, desde a Consellería de Política Social téñense realizado nos últimos meses contactos 

coas distintas  organizacións de familias  monoparentais  para  fomentar  a súa participación neste 

proceso, e froito deste traballo téñense recibido medio cento de achegas.

Agora, a Consellería de Política Social está a traballar na elaboración do borrador de decreto, que 

tamén será sometido a información pública para coñecer a opinión da sociedade galega e como 

paso previo á súa posterior aprobación. Polo tanto, obviamente non é posible detallar a definición de 

familia monoparental que se recollerá no decreto, toda vez que o mesmo se atopa en proceso de 

elaboración.

En todo caso, o obxectivo da Consellería de Política Social é acadar o maior consenso posible na 

súa tramitación, de xeito que o novo decreto sexa unha ferramenta útil para mellorar a vida das 

familias monoparentais e, por extensión, de toda a sociedade galega”.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, de 

acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En  relación  coa  pregunta  con  resposta  escrita  número:  25220,  formulada  polo  Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego, a iniciativa de don Xosé Luis Bará Torres, e outros/

as  deputados/as  do  mesmo grupo,  sobre  “as  previsións  do Goberno  galego respecto  da 

protección  das  serras  da  Groba,  O  Galiñeiro  e  Monte  Aloia  diante  da  tramitación  da 

autorización de parques eólicos”,  (publicada no BOPG número 237 do 2  de decembro de 

2021),  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do 

Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola Vicepresidencia 

Segunda e Consellería de Economía, Empresa e Innovación, que ten o seguinte contido:

“A pregunta foi atendida na intervención do vicepresidente segundo e conselleiro de Economía, 

Empresa e Innovación, con motivo do debate da pregunta 25222 que tivo lugar na sesión plenaria 

do 10 de decembro de 2021.

O arquivo audiovisual pode consultarse no seguinte enderezo de Internet:

http://mediateca.parlamentodegalicia.gal/watch?

id=MjRhZGI1YzgtMGUwNS00NzdkLWI0MzItZTMwODgzMjZlYmZk&start=12746

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia, 

de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE)

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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